

**REPUBLIQUE
DE
VANUATU**
JOURNAL OFFICIEL



**REPUBLIC
OF
VANUATU**
OFFICIAL GAZETTE

9 JANVIER 2013

**EXTRAORDINARY GAZETTE
NUMERO SPECIAL
NO. 1**

9 JANUARY 2013

SONT PUBLIES LES TEXTES SUIVANTS

LOI

LOI NO. 8 DE 2012 SUR L'ENREGISTREMENT
DES DROITS FORESTIERS ET GARANTIE
D'EXPLOITATION DU BOIS (MODIFICATION)

NOTIFICATION OF PUBLICATION

ACT

FORESTRY RIGHTS REGISTRATION AND
TIMBER HARVEST GUARANTEE
(AMENDMENT) ACT NO. 8 OF 2012



REPUBLIC OF VANUATU

**FORESTRY RIGHTS REGISTRATION AND TIMBER
HARVEST GUARANTEE (AMENDMENT)
ACT NO. 8 OF 2012**

Arrangement of Sections

1	Amendment	2
2	Commencement.....	2

REPUBLIC OF VANUATU

Assent: 30/05/12
Commencement: 09/01/13

FORESTRY RIGHTS REGISTRATION AND TIMBER HARVEST GUARANTEE (AMENDMENT) ACT NO.8 OF 2012

An Act to amend the Forestry Rights Registration and Timber Harvest Guarantee Act [CAP 265].

Be it enacted by the President and Parliament as follows-

1 Amendment

The Forestry Rights Registration and Timber Harvest Guarantee Act [CAP 265] is amended as set out in the Schedule.

2 Commencement

This Act commences on the day on which it is published in the Gazette.

SCHEDULE

AMENDMENTS OF THE FORESTRY RIGHTS REGISTRATION AND TIMBER HARVEST GUARANTEE ACT [CAP 265]

1 Subsection 12(2)

After "operations" insert "and in relation to purchasing or trading of sandalwood and the processing and exporting of sandalwood, sandalwood oil or any sandalwood product derived from harvesting operations"

2 At the end of section 15

Add

"(5) The owner of the accredited timber plantation must report to the Director General on the following matters:

- (a) the amount of timber that is harvested; and
- (b) the amount of sandalwood harvested, traded, processed or exported."



RÉPUBLIQUE DE VANUATU

LOI N°8 DE 2012 SUR L'ENREGISTREMENT DES DROITS FORESTIERS ET GARANTIE D'EXPLOITATION DU BOIS (MODIFICATION)

Sommaire

1	Modification.....	2
2	Entrée en vigueur.....	2

RÉPUBLIQUE DE VANUATU

Promulguée: 30/05/12

Entrée en vigueur: 09/01/13

LOI N°8 DE 2012 SUR L'ENREGISTREMENT DES DROITS FORESTIERS ET GARANTIE D'EXPLOITATION DU BOIS (MODIFICATION)

Prévoyant la modification de la Loi sur l'enregistrement des droits forestiers et garantie d'exploitation du bois [CAP 265].

Le Président de la République et le Parlement promulguent le texte suivant :

1 Modification

La Loi sur l'enregistrement des droits forestiers et garantie d'exploitation du bois [CAP 265] est modifiée telle que prévue à l'Annexe.

2 Entrée en vigueur

La présente Loi entre en vigueur à la date de sa publication au Journal officiel.

ANNEXE

LOI SUR L'ENREGISTREMENT DES DROITS FORESTIERS ET GARANTIE D'EXPLOITATION DU BOIS [CAP 265]

1 Paragraphe 12.2)

Après "activités" insérer "et en ce qui concerne l'achat ou la commercialisation du bois de santal, la transformation et l'exportation du bois de santal, de l'essence du bois de santal ou tout produit du bois de santal provenant de la coupe"

2 À la fin de l'article 15

Ajouter

- "5) Le propriétaire de la plantation de bois homologué doit faire rapport au directeur général sur les questions suivantes :
- a) la somme de bois coupé ; et
 - b) la somme de bois de santal coupé, commercialisé, transformé ou exporté."